

## REQUIRED DOCUMENTS FOR STUDENT RESIDENCE PERMIT

- [www.goc.gov.tr](http://www.goc.gov.tr) by logging in at the address, it should be made according to the type (First application-Extension-Transfer Application) from the **E-Residence** module.
- **The documents required for the application are as follows.**
  1. Student residence permit application registration form (with photo, document showing the appointment date).
  2. Paid Card receipt from the tax office (565 TL as of 2024)
  3. Photocopy of the passport and the part showing the last entry stamp
  4. 4 biometric photographs
  5. Updated active student certificate showing student number and foreign identity number
  6. If the student is registered in the Tömer department of the University, an active Tömer registration certificate is required along with the student certificate.
  7. Private health insurance for foreigners. Or if a foreign student has SGK insurance, 'Provision Eligible' certificate obtained from SGK, one of the two can be brought, is optional.
- 8. **Address Document**
  - a) If the application is the first application:
    - If the foreign student is **staying in a rental**, a updated notarized rental contract (A photocopy of the homeowner's title deed and the address numbering document obtained from the municipality must be attached)
    - If the foreign student **stays on his/her title deed**, the title deed and numbering document; if the foreign student stays on his/her family's title deed, in addition to the title deed and numbering document, the foreign student's Apostilled or Consulate-approved Turkish notary-certified birth certificate.
    - If the foreign student is **residing at someone else's address** as a guest, a notarized guest commitment made by host , address certificate of the person giving the commitment, certified identity register document, criminal record document (can be obtained from e-devlet), **(If host is married, it is also required for his/her spouse)**.
    - If the foreign student is **staying at the hotel**: Stamped and signed cover letter written on the letterhead prepared by the hotel administration for the foreign student, paid invoice, hotel police entry-exit query, hotel's activity certificate, hotel's operating certificate, hotel's trade newspaper.
  - b) If the application is an Extension application:
    - It is mandatory to bring all of the above address documents and, in addition, an address settlement document showing the address registration obtained from E-devlet\*\*

NOTE: After receiving the residence permit card, the foreign student must go to the Directorate of Immigration Management and register his/her address in the address registration system. In addition, if the foreign student has not provided fingerprints, he/she should be directed to our Directorate to provide fingerprints after receiving the residence permit card.

- Applications of students who do not have an address registration record and foreign students who do not have a fingerprint record will not be accepted for extension applications.

\*\*\*IMPORTANT\*\*\*

Applications from foreign students who are not actively registered in the YÖKSİS system will not be accepted.

## ДЛЯ ПОЛУЧЕНИЯ РАЗРЕШЕНИЯ НА ПРОЖИВАНИЕ ДЛЯ СТУДЕНТОВ НЕОБХОДИМЫЕ ДОКУМЕНТЫ

- Необходимо войти на сайт [www.goc.gov.tr](http://www.goc.gov.tr) и подать заявку через модуль

**E-İkamet** в зависимости от типа (Первая заявка-Продление-Заявка на переход).

- Документы, требуемые при подаче заявки, перечислены ниже.
  1. Форма заявления о регистрации / подаче заявки на проживание для студентов (с фотографией, документом, указывающим день назначения)
  2. Квитанция об оплате сбора за карту, оплаченная в налоговой службе (с 2024 года - 565 TL)
  3. Копия паспорта и копия раздела с последней печатью въезда
  4. 4 биометрические фотографии
  5. Свидетельство студента с активной датировкой, содержащее номер студента и идентификационный номер иностранца
  6. Если студент зарегистрирован в отделении Tömer университета, то наряду с удостоверением студента также предоставляется активное удостоверение Tömer
  7. Страхование здоровья для иностранцев или, если у иностранного студента есть страхование по системе SGK, документ "**Provizyon alabilir müstehaktır**" от SGK; одно из них может быть предоставлено по выбору.

### Документ о месте жительства \*\*\*

#### а) Если это первая заявка:

-Если иностранный студент **снимает жилье**, то необходимо предоставить нотариально заверенный новый договор аренды с датой (в дополнение копия удостоверения владельца недвижимости и справка с номером от муниципалитета)

-Если иностранный студент **проживает по своему собственности**, то предоставляется копия документ(ТАПУ) и справка с номером (в случае проживания у родственника – копия документ(ТАПУ) собственности иностранного студента и, помимо этого, Апостиль или нотариальное заверение справки о рождении на турецком языке)

-Если иностранный студент **проживает в качестве гостя у кого-то другого**, то предоставляется нотариально заверенное письменное обязательство (если человек женат, то обязательство подписывают как муж, так и жена); дополнительно требуется предоставить справку о месте жительства, свидетельство о регистрации, справку о судимости (можно получить в электронной системе правительства)

-Если иностранный студент **живет в отеле**: письменное уведомление отеля о проживании, подтвержденное печатью, подписью и текстом на бумажном заголовке, оплаченный счет, справка о регистрации в отеле, лицензия отеля,

#### б) Если это заявление на продление:

В дополнение к вышеупомянутым документам о месте жительства, также обязательно предоставить справку о регистрации места жительства, полученную из системы электронного правительства\*\* **E-Devlet**

**NOTE:** После получения иностранным студентом карты разрешения на проживание необходимо прийти в Миграционное управление, чтобы зарегистрировать свой адрес в системе регистрации адресов. Кроме того, если у иностранного студента нет отпечатков пальцев, после получения карты разрешения на проживание его необходимо направить в наше управление для внесения отпечатков пальцев.

**Заявки от студентов без регистрационной записи адреса и без отпечатков пальцев не будут приниматься.**

- Не будут приниматься заявления студентов, у которых нет записей в системе **YÖKSİS**.